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 Asianro 360/00.04.02/2020 

§ 116 

Lausunto Varsinais-Suomen kestävän kehityksen yhteistyöstä ja Ohjelma 2030 -

luonnoksesta 

 

 

 Ympäristöpäällikkö Kirsi Anttila 16.4.2020: 

 

Varsinais-Suomen kuntien kestävän kehityksen asiantuntijaorganisaatio Valo-

nia pyytää Raision kaupungin lausuntoa Ohjelma 2030 -luonnoksesta ja toi-

veita painopisteistä ja erityistarpeista, joihin kunta haluaa keskittyä ohjelma-

kauden aikana. Lisäksi pyydetään varautumista alueelliseen kestävän kehi-

tyksen yhteistyöhön myös tulevien vuosien talousarvioissa. Lausunnon anta-

miselle on saatu lisäaikaa 6.5.2020 asti. 

 

Valonian toimintakertomus vuodelta 2019 on luettavissa verkkosivuilla valo-

nia.fi/vuosikertomus2019. Lausuntopyyntö ja Ohjelma 2030 -luonnos ovat 

oheismateriaalina.  

 

Valonia on toteuttanut Varsinais-Suomessa kestävän kehityksen yhteistyötä 

yli kaksikymmentä vuotta. Valonia on kuntien työtä tukeva lisäresurssi ja pit-

käjänteisen työn kautta saavuttanut vakiintuneen aseman maakunnallisena 

kestävän kehityksen asiantuntijaorganisaationa ja on arvostettu toimija myös 

valtakunnallisesti. Valonian toimintaan ovat sitoutuneet kaikki Varsinais-Suo-

men 27 kuntaa. 

 

Uusi ohjelmakausi ulottuu vuodesta 2021 vuoteen 2030 asti. Vuosi 2030 on 

tunnistettu tarkasteluvuodeksi, johon mennessä on pystyttävä merkittäviin 

edistysaskeliin ilmastonmuutoksen vastaisissa toimissa, luonnon monimuotoi-

suuden hupenemisen pysäyttämisessä ja luonnonvarojen kestävämmässä 

käytössä. Ohjelman tavoitteet ja toimenpidekokonaisuudet on kytketty alueel-

lisiin, valtakunnallisiin ja EU-tason strategisiin tavoitteisiin. Sitoutumalla maa-

kunnan yhteiseen ohjelmatyöhön kunnat saavat enemmän resursseja toteut-

taa kuntia velvoittavia tavoitteita. Ohjelmakauden aikana suoritetaan kaksi vä-

liarviointia, vuosina 2024 ja 2027, joiden yhteydessä kunnalla on mahdolli-

suus tarkastella työn etenemistä ja sopimuksen jatkoa.  

 

Valonian rahoituspohja on laaja-alainen. Kuntien osallistumismaksu on Valo-

nian budjetista noin neljännes ja toimii omarahoituksena muiden rahoitusten 

hakemisessa. Rahoitusmallin avulla Valonia kykenee tuottamaan jäsenkunnil-

leen huomattavasti kuntien maksuosuutta suuremman määrän palveluita. 

Vuodesta 2021 lähtien Valonian vuosimaksu perustuu maksuluokkiin, jotka 

määrittyvät kunnan asukasluvun mukaan. Erillistä vesiyhteistyömaksua ei 

enää peritä, vaan se sisältyy vuosimaksuun. Uuden maksukäytännön avulla 

Valonia kykenee tarjoamaan palveluitaan tasapuolisemmin koko maakunnan 

alueella sekä huomioimaan paremmin kuntien erilaiset tarpeet. 

 

https://www.valonia.fi/materiaali/vuosikertomus-2019/
https://www.valonia.fi/materiaali/vuosikertomus-2019/
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Raision uuden maksuluokittelun mukaiseksi maksuosuudeksi esitetään 

15 000 euroa vuodessa. Nykyinen maksu on noin 11 000 euroa/vuosi, koska 

Raisio jättäytyi pois vesiensuojeluyhteistyöstä (3000 euroa/vuosi) kaudella 

2017-2020. Nykyisellä kaudella maksuosuus on huomioitu ympäristölautakun-

nan talousarviossa. 

 

Lausunnon yhteydessä kunnat voivat esittää toiveita sellaisista toiminnan pai-

nopisteistä, joihin ne haluaisivat kuntansa alueella tulevina vuosina erityisesti 

keskittyä. Tällaisia painopisteitä voivat olla esimerkiksi kestävä liikkuminen, 

uusiutuva energia, energiatehokkuus, luonnon monimuotoisuus, ympäristö-

kasvatus, yritysyhteistyö, kestävät hankinnat, vesihuolto, ilmastokestävä maa- 

ja metsätalous, ilmasto-ohjelman laadinta, metsänhoitosuunnitelmat, ravinne-

kierto ja kiertotalous. Nämä toiveet eivät ole sitovia, mutta ne antavat Valoni-

alle arvokasta tietoa kuntien tarpeista myös mahdollisia kuntien yhteishank-

keita suunnitellessa. 

 

 

Oheismateriaali  15 Valonian lausuntopyyntö 

 16 Ohjelma 2030 -luonnos 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä esitetyn maksuosuuden ja sitoutuu yh-

teistyöhön seuraavalla ohjelmakaudella. Kaupunginhallituksella ei ole huo-

mautettavaa ohjelmaluonnoksesta.  

 

Raision kannalta keskeisiä kestävän kehityksen toimia ovat ilmastonmuutok-

sen torjuntaan ja sen vaikutusten hillintään tähtäävien toimien sekä luonnon 

monimuotoisuuden edistäminen. Asukkaitten ja yritysten kanssa tulisi yhteis-

työssä etsiä keinoja, joilla edistetään kiertotaloutta, energiatehokkuuden lisää-

mistä ja uusiutuvien energiamuotojen käyttöönottoa Raisiossa. Ympäristökas-

vatus on tärkeä osa kaupungin kestävän kehityksen edistämistyötä.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös  

Kristiina Engström teki seuraavan ehdotuksen Juha Jormanaisen ja Veijo Mi-

kolan kannattamana: 

 

”Ehdotus lausunnoksi: 

 

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä esitetyn maksuosuuden ja sitoutuu yh-

teistyöhön seuraavalla ohjelmakaudella. Kaupunginhallituksella ei ole huo-

mautettavaa ohjelmaluonnoksesta.  
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Raision kannalta keskeisiä kestävän kehityksen toimia ovat ilmastonmuutok-

sen torjuntaan ja sen vaikutusten hillintään tähtäävät toimet sekä luonnon mo-

nimuotoisuuden edistäminen mm. kestävän metsänhoidon keinoin. Asukkai-

den ja yritysten kanssa tulisi yhteistyössä etsiä keinoja, joilla edistetään kier-

totaloutta, energiatehokkuuden lisäämistä ja uusiutuvien energiamuotojen 

käyttöönottoa Raisiossa. Ympäristökasvatus on tärkeä osa kaupungin kestä-

vän kehityksen edistämistyötä.” 

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Kristiina Engströmin 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

 

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 5 jaa-ääntä (Maunula, Mois-

lahti, Vuorinen, Koivisto ja Rantala) ja 6 ei-ääntä (Ek, Lehto-Laurila, Mikola, 

Virko, Jormanainen ja Engström). 

 

Puheenjohtaja totesi, että Kristiina Engströmin ehdotus oli tullut kaupunginhal-

lituksen päätökseksi. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Valonia  
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